

World Junior A Challenge , Tournament



United States

3

	United States	1	2	3	OT1	T
	Denmark	0	1	1	1	3
		1	0	1	0	2



Denmark

2

FINAL / OT ➕

Game ID: 13
Round: Gold
Date: Dec 20, 2014
Time: 3:30 PM EST
Location: West Central Events Centre, Kindersley, Sask.
Status: Final/OT
Referee Mike Campbell, Fraser Lawrence
Linesman Ryan Gibbons, Ryan Lundquist

Game Notes:
NOVAK SCORES OT WINNER, U.S. WINS THIRD STRAIGHT WJAC GOLD
JASON LA ROSE
KINDERSLEY, Sask. – Thomas Novak was the hero, scoring 4:56 into overtime to give the United States a 3-2 win over Denmark in Saturday's gold medal game at the 2014 World Junior A Challenge. The Americans won their third consecutive gold medal, and sixth in the last seven years. They also ran their winning streak at the tournament to a record 13 games, dating back to the bronze medal game in 2011.
With the U.S. enjoying a four-on-three power play early in the extra period, Novak missed a pair of point-blank chances before hammering a one-timer past Danish netminder George Sorensen to end the first overtime gold medal game in tournament history.
Novak's goal spoiled the performance of Sorensen, who set a World Junior A Challenge record for saves in a game with 60. He equaled the mark set by Belarusian goaltender Anton Mitskevich at the inaugural tournament in 2006 in regulation time, and broke it with five more stops in overtime.
Brock Boeser and Mason Bergh, with just 1:43 to go, scored the other goals for the U.S.
Novak added two assists to his game-winner for a three-point outing, while Boeser had a goal and a helper.
Nikolaj Ehlers and Oliver Bjorkstrand had a goal and an assist each for the Danes.
Ehlers finished with a tournament-leading nine points (six goals, three assists), taking home the World Junior A Challenge MVP award and earning a spot on the tournament all-star team, alongside Novak's heroics.
It took just 33 seconds for the Danes to take the lead; Ehlers took a pass from Bjorkstrand and streaked into the American zone, cutting to the net and roofing a backhand over the shoulder of Eric Schierhorn.
Sorensen took over from there. He made 17 saves in the first period, and added 15 more in the second before Boeser finally pulled the U.S. even on the power play, scoring on their 33rd shot just past the midway mark of the middle frame.
Sorensen had 39 saves through two periods, keeping the Danes in a 1-1 game, and Bjorkstrand restored their lead 5:46 into the third, blasting a point shot past Schierhorn on a two-man advantage.
Denmark looked to be poised to win gold in its tournament debut, but Bergh knocked in a feed from Boeser on another U.S. power play with under two minutes to go, forcing overtime and setting up Novak's heroics.
The Americans finished with a 63-24 advantage in shots on goal.
NOVAK MARQUE EN PROLONGATION ET LES É.-U. GAGNENT LEUR TROISIÈME MÉDAILLE D'OR DE SUITE AU DJMA
JASON LA ROSE
KINDERSLEY, Sask. – Thomas Novak a été le héros du match, marquant le but gagnant à 4 min 56 s de la prolongation pour permettre aux États-Unis de vaincre le Danemark 3-2 dans le match pour la médaille d'or, samedi après-midi, au Défi mondial junior A 2014.
Les Américains remportent donc leur troisième médaille d'or consécutive, leur sixième en sept ans. Ils portent aussi leur nombre de victoires consécutives au tournoi à 13, un record remontant au match pour la médaille de bronze en 2011.
Alors que les États-Unis profitaient d'une supériorité numérique à quatre contre trois en prolongation, Novak a raté deux occasions de marquer à bout portant avant de faire mouche d'un tir sur réception qui a déjoué le gardien de but danois, George Sorensen, pour mettre fin à la première période de prolongation d'un match pour la médaille d'or de l'histoire du tournoi.
Le but de Novak a ruiné la brillante performance de Sorensen, qui a établi un record du Défi mondial junior A pour le nombre d'arrêts en un match, soit 60. Il a égalé la marque de 55 en temps réglementaire établie au tournoi de 2006 par le gardien de but du Bélarus, Anton Mitskevich, puis l'a fracassée en effectuant cinq autres arrêts en prolongation. .
Brock Boeser et Mason Bergh, avec seulement 1 min 43 s à jouer, ont marqué les autres buts des Américains.
Novak a ajouté deux mentions d'aide à son but gagnant pour accumuler trois points au cours de la soirée tandis que Boeser a obtenu un but et une mention d'aide.
Nikolaj Ehlers et Oliver Bjorkstrand ont accumulé un but et une aide chacun pour les Danois.
Ehlers a terminé au premier rang des pointeurs du tournoi avec neuf points (six buts, trois aides) ce qui lui a valu le prix du Joueur par excellence du Défi mondial junior A et une place au sein de l'équipe des étoiles du tournoi aux côtés de Novak.
Il aura fallu seulement 33 secondes pour que les Danois prennent les devants; Ehlers a capté une passe de Bjorkstrand et s'est avancé à vive allure en zone américaine, coupant vers le but et décochant un tir du revers par-dessus l'épaule d'Eric Schierhorn.
Sorensen s'est chargé du reste. Il a effectué 17 arrêts en première période et 15 autres en deuxième avant que Boeser nivelle la marque pour les États-Unis en avantage numérique, faisant mouche au 33e tir du match des siens peu après le milieu du deuxième tiers.
Sorensen a effectué 39 arrêts au cours de deux périodes, gardant les Danois dans un match serré 1-1. Puis Bjorkstrand leur a redonné l'avance à 5 min 46 s en troisième, décochant un tir sur réception qui a déjoué Schierhorn pendant une supériorité numérique de deux joueurs.
Le Danemark semblait en voie de gagner l'or à sa première participation au tournoi, mais Bergh a fait vibrer les cordages après avoir capté une passe de Boeser au cours d'une autre supériorité numérique américaine alors qu'il restait moins de deux minutes à jouer, forçant la tenue de la prolongation et permettant à Novak de devenir le héros du match.
Les Américains ont nettement dominé au chapitre des tirs au but 63-24.

Shots on Goal

Team	1	2	3	OT1	Total
United States	17	23	17	6	63
Denmark	9	7	8	0	24

1st Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
0:33	Denmark	Nikolaj Ehlers Goal (even strength) <i>Assists: Oliver Bjorkstrand</i>	USA 0 - DEN 1
Time	Team	Penalty Detail	
2:21	Denmark	Sonny Hertzberg: Slashing - Minor (2:00)	
4:43	United States	Christian Wolanin: Slashing - Minor (2:00)	
10:57	Denmark	Christian Mieritz: Charging - Minor (2:00)	

2nd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
11:33	United States	Brock Boeser Goal (power play) <i>Assists: Thomas Novak , Tyler Sheehy</i>	USA 1 - DEN 1
Time	Team	Penalty Detail	
3:30	Denmark	Kristian Jensen: Roughing - Minor (2:00)	
10:10	Denmark	Nick Olesen: Roughing - Minor (2:00)	
17:36	Denmark	Matias Lassen: Hooking - Minor (2:00)	
19:11	United States	Joe Snively: Slashing - Minor (2:00)	

3rd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
5:46	Denmark	Oliver Bjorkstrand Goal (power play) <i>Assists: Nikolaj Ehlers , Matthias Asperup</i>	USA 1 - DEN 2
18:17	United States	Mason Bergh Goal (power play) <i>Assists: Brock Boeser , Thomas Novak</i>	USA 2 - DEN 2
Time	Team	Penalty Detail	
1:38	Denmark	Marcus Nielsen: High-Sticking - Minor (2:00)	
4:25	United States	Joe Snively: Hooking - Minor (2:00)	
5:31	United States	Christian Wolanin: Holding - Minor (2:00)	
15:07	Denmark	Nikolaj Ehlers: Slashing - Minor (2:00)	
16:54	Denmark	Mads Eller: Slashing - Minor (2:00)	

OT1 Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
4:56	United States	Thomas Novak Goal (power play)	USA 3 - DEN 2
Time	Team	Penalty Detail	
3:41	Denmark	Nikolaj Ehlers: Slashing - Minor (2:00)	



United States

Skaters

#	Name	G	A	PIM
1	Eric Schierhorn	0	0	0
2	Mitch Reinke	0	0	0
3	Ryan Zuhlsdorf	0	0	0
4	Blake Hillman	0	0	0
5	Christian Wolanin	0	0	4
6	Charles Curti	0	0	0
7	Dylan Gambrell	0	0	0
8	Mason Bergh	1	0	0
9	Seamus Malone	0	0	0
10	Andrew Oglevie	0	0	0
11	Bobby Nardella	0	0	0
12	Brock Boeser	1	1	0
14	Dakota Joshua	0	0	0
15	Thomas Novak	1	2	0
16	Shane Gersich	0	0	0
17	Anthony Angello	0	0	0
18	Kyle Connor	0	0	0
19	Joe Snively	0	0	4
20	Adam Gaudette	0	0	0
22	Tyler Sheehy	0	1	0
24	Hayden Shaw	0	0	0
Totals:		3	4	8

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Eric Schierhorn	64 : 56	24	22	WIN
Totals:		64:56	24	22	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------

Statistics Powered by



Denmark

Skaters

#	Name	G	A	PIM
2	Anders Krogsgaard	0	0	0
3	Daniel Hansen	0	0	0
5	Matias Lassen	0	0	2
7	Mikkel Aagaard	0	0	0
9	Nick Olesen	0	0	2
10	Kristian Jensen	0	0	2
11	Mads Larsen	0	0	0
12	Christian Mieritz	0	0	2
14	Victor Eskerod	0	0	0
15	Andre Staeremose Pison	0	0	0
16	Alexander True	0	0	0
17	Marcus Nielsen	0	0	2
18	Sonny Hertzberg	0	0	2
20	Mads Eller	0	0	2
21	Matthias Asperup	0	1	0
24	Nikolaj Ehlers	1	1	4
27	Oliver Bjorkstrand	1	1	0
28	Søren Nielsen	0	0	0
29	Emil Rasmussen	0	0	0
33	Jeppe Holmberg	0	0	0
Totals:		2	3	18

Goalies

#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
30	George Sorensen	64 : 56	63	60	LOSS
Totals:		64:56	63	60	0

Coaches

#	Name	Signature
---	------	-----------